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Abstract (en)
The tool consists of a pair of pincers with handles (1,8) connected to a pair of jaws (4), and a locking lever (11). One of the handles (1) is equipped
with a mechanism to rotate the tool, made in the form of a long-pitch spiral (2) and a sleeve (3) with retaining balls in a collar. After a wire loop (6)
has been passed round two or more rods (7) its two ends are gripped by the pincer jaws and locked in place. The tool is then rotated by pulling on
the sleeve (3) so that the balls inside it interact with the spiral, twisting the ends of the wire loop together.

Abstract (fr)
La pince tournante comprend un bras (1) muni dans sa partie inférieure d'une vis à grand pas (2) sur laquelle tourne un manchon (3) avec lequel,
après l'avoir saisi, on peut faire tourner la pince, préalablement fermée sur le fil de ligature (6) de l'armature (7) au moyen des mâchoires (4 et 5),
après avoir manoeuvré le levier (11) muni à son extrémité opposée d'un tourillon (12) qui circule dans une rainure profilée (13), en permettant ainsi
de saisir le fil de ligature (6) qu'on fait tourner par une traction appliquée au manchon (3) sans avoir à faire tourner la pince à la main, ce qui réduit
considérablement l'effort physique de l'opérateur. <IMAGE>
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